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Prezentacja kandydata:

1. Imię: Mariusz    Okręg wyborczy: 19
Nazwisko: Sarwiński
Wiek: 37

Kontakt dla wyborców: (adres e-mail, telefon, informacja o możliwości umówienia się na spotkanie, 
adresy: stron www, bloga, profili w serwisach społecznościowych).
biuro@mtbopoczno.pl, WWW.mtbopoczno.pl, FB: Mariusz Sarwiński, Galiński MTB Maraton)

2. Jakie ma Pani/ Pan wykształcenie? 
a) podstawowe 
b) gimnazjalne 
c) zasadnicze zawodowe 
d) średnie 
e) wyższe X

3. Jaki jest Pani/ Pana ostatni wykonywany zawód?
Zawód  wyuczony:  technik  budownictwa,  nauczyciel  wychowania  fizycznego,  aktualnie  własna
działalność gospodarcza.  
Doświadczenie zawodowe i umiejętności. 

7 lat pracowałem jako nauczyciel wychowania fizycznego, od 5 lat prowadzę własną działalność
gospodarczą.  Posiadam umiejętności  organizacyjne:  byłem Dyrektorem Pucharu Polski  w MTB w 2012
roku,  następnie  pełniłem  funkcję  koordynatora  Mistrzostw  Polski  w  Półmaratonie  MTB w 2013  roku.
Zaprojektowałem  i  kierowałem  budową  toru  kolarskiego  do  zawodów  Pucharu  Polski  MTB.  Byłem
inicjatorem powstania stowarzyszenia sportowego LTS Opoczno Sport  Team, w którym aktualnie pełnię
funkcję  prezesa.  Posiadam  uprawnienia  ratownika  WOPR,  instruktora:  snowboard,  pływania,  piłki
koszykowej. Aktualnie organizuję cykl zawodów kolarskich „Górska Jazda w Centrum Polski’ oraz „Whistle
Masters Cup”.

4. Prosimy  o  zwięzłe  opisanie  Pani/Pana  dotychczasowej  działalności  zawodowej,  społecznej
i politycznej. 

Po siedmiu latach pracy z pasją w opoczyńskiej szkole, w której zainicjowałem szereg przedsięwzięć
mających na celu aktywizację ruchową  młodzieży tj. obozy zimowe, letnie, rajdy rowerowe, liczne
zawody  sportowe,   podjąłem  pracę  w  rodzinnej  firmie.  Zawsze  zajmowałem  się  sportem.
Uczestniczyłem  w  nim  jako  zawodnik,  jak  też  jako  organizator.  Od  roku  2010  wspólnie  z
zaprzyjaźniona szkołą i innymi organizacjami podjąłem się organizacji zawodów na opoczyńskim
zalewie. Była to pierwsza od wielu lat inicjatywa na tym zbiorniku mająca na celu uświadomienie
naszej społeczności lokalnej jakie walory sportowo – rekreacyjne posiadamy na własnym podwórku.
Widząc zapał i zainteresowanie wielu pozytywnie nastawionych ludzi podjąłem kolejny krok w celu
usprawnienia życia sportowego w Opocznie. Wspólnie z ówczesnym trenerem reprezentacji Polski
śp.  Markiem  Galińskim założyliśmy stowarzyszenie  sportowe  Opoczno  Sport  Team  z  Myśla  o
zorganizowaniu na naszym terenie zawodów sportowych rangi Pucharu Polski i Mistrzostwa Polski.
Podobnie  jak  wszystkie  przedsięwzięcia,  także  i  te  doprowadziłem do  szczęśliwego  finału.  Jak
wspomniałem wcześniej  na  mnie  spoczęła  odpowiedzialność za  przygotowanie  toru  do  Pucharu
Polski.  Zaprojektowany  wspólnie  z  Markiem  tor  był  budowany  przez  kilka  miesięcy.  Zrobił
ogromne wrażenie nie tylko na zawodnikach ale także na środowisku mediów branżowych. Dzisiaj
to miejsce rozpoznawalne jest  przez całe środowisko kolarstwa górskiego w Polsce.  Z przyczyn
całkowicie niezależnych ode mnie nie stało się to w Opocznie. Pełniąc funkcję Dyrektora Pucharu
Polski MTB 2012 wziąłem na siebie nie tylko odpowiedzialność za całą imprezę lecz także do mnie
należała promocja tego wydarzenia. Kontakty z ogólnopolskimi mediami takimi jak radio RMF FM
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oraz telewizja  TV Sport,  która transmitowała  Puchar uświadomiły mi jak ważna w dzisiejszych
czasach jest  profesjonalna promocja.  Aktualnie zajmuje się organizacja zawodów sportowych na
terenie województwa łódzkiego i mazowieckiego.
Nie jestem związany z żadną partia polityczną.

5. Czy działała Pani/ działał Pan wcześniej na rzecz gminy? 
a) tak X
b) nie

Jeśli tak: prosimy o krótkie opisanie Pani/ Pana wcześniejszej działalności na rzecz gminy. 

Jak  wcześniej  wspomniałem  współorganizowałem  zawody  na  opoczyńskim  zalewie,
zorganizowałem budowę boiska do plażowej piłki nożnej nad zalewem. Jako prezes Opoczno Sport Team
wspieram rozwój  naszych sportowych talentów tj:  nasza sekcja  biegaczy górskich oraz sekcja  młodych
siatkarzy.  Organizowałem wiele  zawodów sportowo –rekreacyjnych.  Włączałem się  w szereg  inicjatyw
społecznych na rzecz mieszkańców naszego miasta. 

6. Jakie są Pani/ Pana najważniejsze umiejętności, które zamierza Pani/ Pan wykorzystać w pełnieniu
funkcji radnego? 

Myślę że są to umiejętności organizacyjne. Wielokrotnie udowodniłem że nie boję się podejmować
pozornie  nieosiągalnych  wyzwań  (Puchar  Polski,  Mistrzostwa  Polski,  budowa  boiska  do  Beach
soccera i  inne).  Zawsze doprowadzam do końca rozpoczęte  przedsięwzięcia.  Wiem jak wygląda
nowoczesna, profesjonalna promocja i jak przełożyć ją na wymierne korzyści dla naszego miasta.
Poprzez kontakt z młodym pokoleniem mam świadomość jakie wyzwania stoją przed radnymi aby
sprostać  oczekiwaniom  wszystkich  mieszkańców.  Prowadząc  działalność  gospodarczą  mam
rozeznanie w środowisku drobnych przedsiębiorców.

7. Prosimy o podanie instytucji w których Pani pracowała/ Pan pracował zawodowo lub społecznie
i pełnionych funkcji. 

Zespół  Szkół  Prywatnych w Opocznie – nauczyciel wychowania fizycznego, MarWit –prowadzę
wspólnie z żoną, OST pomiar – właściciel firmy, LTS Opoczno Sport Team – prezes, założyciel.

Motywacja i cele kandydata: 

8. Dlaczego kandyduje Pani/ Pan w wyborach samorządowych? Czym kierował/a się Pan/i podejmując
tę decyzję?  Cele i motywacja.

Kandyduję dlatego, iż uważam że Opoczno może rozwijać się na równi z miastami tej wielkości, a
niestety, w moim odczuciu, tak nie jest. Mam pomysły, które jestem pewien, ze uda się zrealizować.
Radny powinien służyć społeczeństwu, ułatwiać i organizować życie w mieście, a nie liczyć na dietę
i  lansowanie  się  na  uroczystościach.  Bycie  radnym to  bardzo  poważne  zadanie  Uważam że  w
działalności publicznej, społecznej nie można liczyć tylko na pieniądze podane na taca w przypadku
ich braku twierdzić ze się czegoś nie da zrobić. W wielu sytuacjach ważny jest pomysł, przejrzystość
umysłu  i  determinacja  do  działania.  Często  te  środki  są  tylko  należy  starannie  ich  poszukać.
Najważniejsze jest aby podejmowane działania przynosiły wymierne korzyści dla ludzi i może to
być  ławka,  na  której  odpocznie  starszy  człowiek  idący  na  groby  do  bliskich  (np.  na  ulicy
partyzantów) ale także może to być projekt dużej inwestycji.

9. Jakie działania zamierza Pani/ Pan podjąć na rzecz gminy Opoczno jako radna/radny? 

Zamierzam inicjować i popierać:
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- działania na rzecz ożywienia gospodarczego naszego miasta tj. przygotowanie do wykorzystania
środków unijnych , które będą dostępne w perspektywie 2015 – 2020. Wytworzenie mechanizmów
doradztwa  i  aktywizacji  młodych  przedsiębiorców,  którzy  potrzebują  środków  na  założenie  i
funkcjonowanie własnych firm. 
- działania dotyczące promocji miasta, które powinny być zaplanowane i w profesjonalny sposób
finalizowane – aktualnie takich działań nie widzę. 
-   przedsięwzięcia  sportowe ukierunkowane powinny być na rozwój  dzieci  i  młodzieży.  Należy
przede wszystkim stworzyć plan rozwoju sportu na okres co najmniej czteroletni i zgodnie z tym
pokierować środki finansowe. Musi to odpowiadać zainteresowaniom i lokalnym tradycjom.
- zamierzam podjąć działania na rzecz utworzenia ścieżek rowerowych,  które skomunikowałyby
miasto z okolicznymi miejscowościami oraz zapewniły bezpieczeństwo poruszania się w mieście.
Pełniłyby funkcję nie tylko rekreacyjna dla mieszkańców miasta ale także komunikacyjną. Mam
pomysł  jak to zrealizować przy minimalizacji  kosztów ( nie jest  konieczna budowa od podstaw
nowych dróg), wiem jak zaplanować to przedsięwzięcie.
- działania na rzecz organizacji przestrzeni miejskiej, która będzie przychylna zarówno młodym jak
tez zapewni spokój ludziom starszym.

10. Dotychczasowa działalność polityczna.

Brak

11. Która to będzie Pana/Pani kadencja?

Liczę że to będzie pierwsza.

Co zrobił/a Pan/i dla opocznian i Opoczna zasiadając w Radzie Miejskiej w poprzedniej kadencji?

Nie dotyczy. Pewnie wielu obecnych radnych też tu nic nie napisze.

12. Prosimy o sformułowanie maksymalnie 5 deklaracji,  które składa Pani/ Pan wyborcom w swojej
kampanii. 

1. Połowę diety oddam na rozwój sportu dzieci i młodzieży. 
2. Doprowadzę do stworzenia sieci bezpiecznych ścieżek rowerowych, które będą pełniły zarówno 
funkcje komunikacyjne jak i rekreacyjne.
3. Powstrzymam ekspansję marketów będących przedstawicielami obcego kapitału.
4.  Profesjonalna  promocja  miasta  poprzez  wykorzystanie  lokalnego  potencjału  kulturalnego  i  
sportowego.
5. Będę do dyspozycji swoich wyborców, a także całej opoczyńskiej społeczności o każdej porze  
dnia i nocy.

Rozwój gminy i inwestycje

13. Prosimy o wskazanie maksymalnie 3 kluczowych dla miasta inwestycji, które Pani/ Pana zdaniem
należy zrealizować w nadchodzącej kadencji. 

1.  Sieć  bezpiecznych ścieżek  rowerowych komunikujących miasto  wewnątrz  jak  też  łączących  
Opoczno z innymi miejscowościami w gminie. 
2. Uważam że remonty ulic, chodników, placów zabaw, szkół w mieście to zadania wynikające z  
obowiązków i nie traktuję tego jako inwestycje dla dobra mieszkańców. Należy się to wszystkim i 
tyle. Nie musimy być za to nikomu wdzięczni.
3.  Utworzenie  miejskiego  centrum  rekreacji  z  miejscem  do  jazdy  na  rolkach,  deskorolkach,  
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rowerach, parkur i innych.

14. Bezrobotni z Gminy Opoczno stanowią 44% ogółu bezrobotnych w całym Powiecie Opoczyńskim.
Jakie Pani/ Pana zdaniem gmina powinna podjąć działania w celu aktywizacji osób bezrobotnych. 

1.  Organizowanie  dodatkowych  kursów  podnoszących  kwalifikacje  zawodowe,  finansowanych
z budżetu gminy 
2. Organizowanie prac interwencyjnych i robót publicznych w ramach Zakładu Usług Komunalnych
3. Umożliwienie osobom bezrobotnym wolontariackiej pracy w instytucjach miejskich 
4. Poszerzenie bezpłatnej oferty kulturalnej w gminie 
4. Pomoc finansowa i merytoryczna w stworzeniu spółdzielni socjalnej na terenie gminy 
5. Aktywne szukanie potencjalnych inwestorów x
6. Rozwój infrastruktury gminy, zwiększający atrakcyjność inwestycyjną terenu x
7. Inne (jakie?) Aktywizacja celem wykorzystania środków dla młodych przedsiębiorców.
8. Walka z bezrobociem leży w kompetencjach powiatu, więc władze gminy nie powinny zajmować 
się tym problemem. 
9. Nie mam zdecydowanej opinii w tej sprawie.

15. Które  z  wymienionych działań  związanych z  rozwojem infrastruktury  publicznej  powinny Pani/
Pana zdaniem być podjęte  przez władze miasta w nadchodzącej  kadencji? (Prosimy o wybranie
maksymalnie trzech priorytetowych działań.) 

1. Poprawienie jakości życia rodziców z dziećmi (żłobki, przedszkola, place zabaw) x
2.  Poprawienie  jakości  życia  osób  starszych  (oferta  kulturalna  dla  seniorów,  dostępność  usług  
istotnych dla tej grupy) 
3. Publiczny dostęp do Internetu x
4. Rozwój placówek edukacyjnych x 
5. Budowa/rozwój obiektów sportowych 
6. Rozwój infrastruktury społecznej w dzielnicach z problemami społecznym 
7. Usuwanie barier komunikacyjnych (podjazdy, niskie krawężniki dla wózków z dziećmi i dla osób 
niepełnosprawnych) 
8. Zapobieganie wypieraniu drobnego handlu i usług z atrakcyjnych finansowo rejonów miasta

x
9. Budowa ścieżek rowerowych 
10. Inne, jakie? .......................................................................................................................................
11. Nie mam zdecydowanej opinii w tej sprawie

16. 2)  Które  z  wymienionych  działań  związanych  z  organizacją  komunikacji  powinny  Pani/  Pana
zdaniem  być  podjęte  przez  władze  miasta  w  nadchodzącej  kadencji?  (Prosimy  o  wybranie
maksymalnie trzech priorytetowych działań.) 

1. Zakup autobusów przez MPK
2. Rozbudowa sieci linii autobusowych 
3. Budowa parkingów dla kierowców pracujących w centrum miasta x
4. Rozszerzenie strefy płatnego parkowania
5.  Wyznaczenie  stref,  po  których  można  poruszać  się  tylko  pieszo,  rowerem  lub  korzystając
z komunikacji zbiorowej 
5. Budowa ścieżek i parkingów rowerowych x
6. Inne, jakie? .................................... ....................................................................................................

17. Władze gminy mogą przeprowadzać konsultacje w sprawach istotnych dla mieszkańców. Prosimy
o wskazanie w jakich, Pani/ Pana zdaniem, sprawach władze gminy powinny prowadzić konsultacje
społeczne? 
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Ustalając składy i przewodniczących poszczególnych komisji. 

18. Co Co zmienił(aby/by) Pan/i w przestrzeni publicznej w gminie?

Lokalny patriotyzm i przywiązanie do Opoczna nie pozwalają mi powiedzieć że WSZYSTKO !

19. Supermarkety  sprawiają,  że  zanika  drobny  handel.  Obecnie  w  Opocznie  mamy  8  sklepów
wielkopowierzchniowych.  Jak  zamierza  Pan/i  powstrzymać  ekspansję  sklepów  sieciowych
w  granicach  administracyjnych  miasta  oraz  zatrzymać  wypieranie  indywidualnego  handlu
z  atrakcyjnych  obszarów  miejskich?  Czy  Plan  Zagospodarowania  Przestrzennego  nie  powinien
zawierać zapisu, który ograniczyłby lub wyeliminowałby lokowanie tego typu punktów w granicach
administracyjnych miasta?

Myślę  ,  że powinniśmy się zastanowić na planem zagospodarowania miasta w ogóle  ponieważ  
patrząc na wiele nowych inwestycji mam wrażenie ze takiego planu nie ma. 

20. Jak  ocenia  Pan/i  pracę  Miejskiego  Przedsiębiorstwa  Komunikacji?  Czy  uważa  Pan/i,
że  siatka   połączeń  jest  wystarczająca?  Co  zmienił(aby/by)  Pan/i  w  funkcjonowaniu  tej  spółki
gminnej?

Nie w mojej gestii jest ocena przedsiębiorstwa komunikacji. 

21. Jak ocenia Pan/i sytuację finansową Opoczna?

Aby ocenić sytuacje musiałbym mieć wgląd w całą dokumentację finansową. Należałoby poddać ta
dokumentacje analizie itd. Nie chcę uderzać w populizm.

22. Gmina Opoczno boryka się z brakami w kasie, zadłużenie Gminy wynosi 58% rocznego dochodu.
Które  (maksymalnie  trzy)  z  niżej  wymienionych  sposobów  powinny  być  Pani/  Pana  zdaniem
wykorzystane w nadchodzącej kadencji? 

1. Zwiększanie opłat czynszowych w lokalach komunalnych należących do gminy 
2. Zabieganie o dotacje udzielane przez podmioty zewnętrzne X
3. Dodatkowe opodatkowanie mieszkańców 
4. Zwiększanie podatków i wpłat ustawowo należnych gminie 
5. Ustalanie stref płatnego parkowania 
6. Zmniejszenie diet radnych miejskich X
7. Zmniejszenie wynagrodzenia Burmistrza Opoczna X
8. Zlikwidowanie co najmniej jednego stanowiska zastępcy Burmistrza X
9.   Inny  (jaki?)  Przy  tak  złożonym  problemie  odhaczanie  gotowych  zdań  w  ankiecie  nie  jest

właściwym  sposobem  rozwiązania.  Myślę  ze  zespół  finansowy  musi  podjąć  działania  w  kierunku
minimalizacji  negatywnych skutków tej sytuacji  dla przeciętnego opocznianina. Nie możemy cierpieć za
błędy popełniane przez wiele lat przez osoby odpowiedzialne za finanse.

10. Nie mam zdecydowanej opinii w tej sprawie

23. Co, poza wymienionymi powyżej działaniami, zamierza Pan/i zrobić dla rozwoju Gminy Opoczno
i samego miasta?

Na to pytanie odpowiedziałem wcześniej.

Kultura

24. Jak ocenia Pan/i poziom imprez kulturalnych? Jak zapatruje się Pan/i na pomysł połączenia Muzeum
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Regionalnego z Biblioteką Miejską?

Muzeum Regionalne ma swoje zadania i Biblioteka także. Łączenie na siłę tych dwóch niezależnych
instytucji  nie  rozwiąże  problemów  finansowych  Gminy,  a  może  zachwiać  ich  prawidłowym
funkcjonowaniem. Poziom imprez kulturalnych oceniam dobrze. Biorę pod ocenę całokształt czyli
działalność  MDK,  Muzeum,  Pub  Avangarda  i  innych  podmiotów.  Możemy  znaleźć  w  ofercie
muzykę rockową, jazzową, poezje śpiewana i folklor, wystawy, wernisaże itp. Każdy ma coś dla
siebie.  Oczywiście  zawsze  jest  jakiś  niedosyt  ale  sferę  kultury  na  dzisiaj  pozostawiłbym  bez
rewolucyjnego tonu. Co do poziomu tych imprez raz jest lepiej raz mniej lepiej ale to zależy od
możliwości. 

25. Czy uważa  Pan/i  ofertę  Miejskiego Domu Kultury  w Opocznie  za  wystarczającą?  Co  by  Pan/i
zmienił/a w działalności MDK?

W ostatnich latach Miejski Dom Kultury prezentuje dość szeroka ofertę. Może warto by wzorem
innych miast założyć nap sekcję żeglarstwa  przy MDK. Jeżeli uda się naprawa zbiornika będzie miało to
sens i zapewni wszechstronny rozwój intelektualny i fizyczny dzieciom i młodzieży. 

26. Od stycznia 2014 roku w Opocznie praktycznie nie funkcjonuje kino. Drzewica – sześciokrotnie
mniejsze od Opoczna miasto będzie mieć Regionalny Ośrodek Kultury z kinem cyfrowym. Czy nie
uważa Pan/i, że taki ośrodek powinien powstać w stolicy regionu? Czy uważa Pan/i, że Opoczno,
jako miasto powiatowe powinno zostać pozbawione kina? 

Gdy miasto powiatowe jest pozbawione czegokolwiek to należy się zastanowić czy to odpowiedni
kierunek. Kino jak wiemy nie jest wynalazkiem z ostatnich dni i jego brak powinien być powodem
do wstydu. 

27. Jakie działania należy Pani/ Pana zdaniem przeprowadzić w pierwszej kolejności,  aby poszerzyć
ofertę kulturalną miasta?

Wiem  ze  dużo  się  mówi  o  folklorze.  Ja  bym  próbował  zrównoważyć  życie  kulturalne  miasta.
Kultura, sztuka często odzwierciedlają nasze subiektywne odczucia i podążanie w kierunku takim
jaki dotychczas jest preferowany w naszym mieście z nastawieniem tylko na ‘ludowiznę” narusza
naszą autonomię i prawo wszystkich obywateli do własnego zdania w tej kwestii. Delikatnie mówiąc
próbuje nam się na siłę wtłoczyć w świadomość rzeczy, które niekoniecznie nas interesują.

28. Opoczno to miasto z tradycjami. Jakie Pani/ Pana zdaniem można podjąć działania w celu promocji
miasta?

Ciężko jest jednoznacznie odpowiedzieć na to pytanie. Promocja musi obejmować szereg obszarów i
być profesjonalnie zaplanowana, jaki i przeprowadzona. Na pewno musi być zgodna z kierunkiem
rozwoju  jaki  w  danym  momencie  będzie  obrany  przez  miasto.  Jednym  słowem  te  wszystkie
działania  muszą  być  zespolone.  Nie  da  się  wyszczególnić  i  wyrwać  z  całości  jednostkowych
zdarzeń. Wcześniej mówiłem np. o sieci ścieżek rowerowych i w związku z tym najpierw należy je
zaplanować, potem pozyskać środki, a na następnym etapie zapewnić temu odpowiednia promocje i
starać się aby to wszystko przyniosło korzyści najlepiej jeżeli  to będą także korzyści finansowe.
Podobna  sytuacja  powinna  być  z  zalewem.  Czyli:  odpowiedni  plan,  właściwa  inwestycja  i
profesjonalna promocja.

29. Jakie  jest  Pana/Pani  zdanie  na temat  rewitalizacji  zabytkowego centrum Opoczna.  Uważa Pan/i
to za dobrą inwestycję w wizerunek miasta, czy zbędny wydatek?
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Jest to konieczne. Nie wiem czy w pierwszym rzędzie może być postawiona ta inwestycja ale wiąże
się to z ugruntowaniem tożsamości naszego miasta jako miasta z tradycjami, i 800 letnia historią. To
może być także inwestycja także w celach promocyjnych.

Podsumowanie

30. W jaki  sposób  zamierza  Pani/  Pan  utrzymywać  kontakt  z  wyborcami  i  informować  obywateli
o swojej działalności na rzecz gminy?

Jeżeli wyborcy powierzą mi swój głos na pewno będą często słyszeli o podejmowanych przeze mnie
działaniach. Do tej pory nie byłem radnym a moje działania są rozpoznawalne w mieście.

31. Proszę podać powody, dla których wyborcy powinni na Pana/Panią zagłosować.

1. Ponieważ powinni postawić na ludzi aktywnych pracowitych i dać szansę wykorzystać potencjał 
tych ludzi do działania 
2. Ponieważ sprawdziłem się w wielu sytuacjach organizacyjnych o skali ogólnopolskiej.
3. Ponieważ wszyscy chcemy żyć w mieście  przyjaznym dla mieszkańców zarówno młodych jak i 
starszych. Mieście które się rozwija, a nie mieści które umiera.

32. Jak ocenia Pan/i dotychczasową pracę samorządu?
Wszyscy widzimy jak funkcjonuje nasze miasto więc tutaj komentarz jest zbędny.

33. Jak ocenia Pan/i dotychczasową pracę Urzędu Miejskiego w Opocznie? Przykłady? 
Mam nadzieje że to wyborcy ocenią.
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